
RADAGMINY
CEWICE

Protokól Nr XXXV /10

z sesji Rady Gminy Cewice
w dniu 28 stycznia 2010 r.

Obecni na sesii:

- radni wg listy obecnosci,
- soltysi wg listy obecnosci,
- zaproszeni goscie wg listy obecnosci,
- Sekretarz Gminy,
- Skarbnik Gminy,
- Tadeusz Krawczyk - pracownik UG Cewice,
- radca prawny,
- protokolant,
- publicznosc.

Ad. 1.

Przewodniczacy Stanislaw Palubicki dokonal otwarcia XXXV sesji .Rady
Gminy Cewice. Przywital radnych, soltysów, kierownictwo urzedu,
zaproszonych gosci oraz publicznosc. Nastepnie stwierdzil prawomocnosc
obrad, gdyz obecnych bylo 14 radnych. Nieobecny byl radny Gabriel
Piechowiak.

Ad. 2.

r-- W punkcie tym na wniosek radnej Krystyny Jaloszynskiej protokól z ostatniej
sesji zostal przyjety bez odczytywania.

Ad. 3.

Przewodniczacy Rady odczytal porzadek obrad przygotowany na dzisiejsza
sesje, który brzmi nastepujaco: -
1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocnosci obrad.
2. Przyjecie protokolu z ostatniej sesji.
3. Przyjecie porzadku obrad.
4. Informacje:

a) przewodniczacych komisji,
b) Wójta Gminy,
c) Przewodniczacego Rady Gminy.



5. Podjecie uchwaly w sprawie wyrazenia zgody na zawarcie przez Gmine
Cewice porozumienia w sprawie wspólnej realizacj i zadania publicznego pn.:
"Wdrazanie lokalnej strategii rozwoju Dorzecza Slupi na lata 2009-2015"

a) przedstawienie projektu uchwaly,
b) opinia Komisji Budzetu i Rozwoju,
c) dyskusja,
d) podjecie uchwaly.

6. Podjecie uchwaly w sprawie sprzedazy nieruchomosci polozonej
w Maszewie Leborskim (dz. nr 72 o pow. 13,32 ha)

a) przedstawienie projektu uchwaly,
b) opinia Komisji infrastruktury Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony
Srodowiska,
c) dyskusja,
d) podjecie uchwaly.

7. Podjecie uchwaly w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy Cewice
oraz planów pracy Komisji stalych Rady na rok 2010

a) przedstawienie projektu uchwaly,
b) dyskusja,
c) podjecie uchwaly.

8. Przyjecie protokolu oraz wniosków z przeprowadzonej kontroli w sprawie
wydatków i stanu technicznego dróg, chodników oraz oswietlenia ulicznego na
terenie Gminy Cewice poniesionych w 2008 roku
9. Zapytania i oswiadczenia radnych.
10. Zamkniecie obrad sesji.

Po odczytaniu porzadek zostal poddany pod glosowanie
jednoglosnie.

zostal przyj ety

Ad. 4 a.

W punkcie tym, przewodniczacy komisji stalych rady, zlozyli sprawozdania ze
swojej pracy w okresie miedzysesyjnym.

Ad. 4 b.

Przewodniczacy Rady poinformowal, iz na dzisiejszej sesji jest nieobecny wójt
poniewaz ma pilny wyjazd do Urzedu Marszalkowskiego w waznych sprawach
dla gminy, dlatego w imieniu wójta informacje przedstawi Sekretarz Gminy,
który poinformowal:
1. W dniu O1 lutego br. zostanie podpisana umowa na wykonanie rnodemizacji
klubu w Maszewie.

2. W najblizszych dniach zostana ogloszone nastepujace przetargi:
- wykonanie estrady w Cewicach przy GCK,

-
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- odnowienie elewacj i budynku SP Siemirowice wraz z zapleczem sportowym,
- polaczenie wodociagu Lebunia-Bukowina.
3. Obecnie trwaja prace na 6 hydroforniach bez zadnych zaklócen.

W dalszej czesci sesji w pkt 9, Pan Tadeusz Krawczyk przedstawi sprawe
zimowego utrzymania dróg.

Ad. 4 c.

Przewodniczacy Stanislaw Palubicki odczytal radnym n/w pisma, które
wplynely do biura Rady:
1. pismo Ministra Sprawiedliwosci skierowane do Pana Józefa Kwidzinskiego,
aby na pismie sprecyzowal o jaka sprawe chodzi.
2. pismo z dnia 27.01.2010 r. Pana Gabriela Piechowiaka w sprawie zlozenia
rezygnacji z mandatu radnego.

Ad. 5.

Uchwale w sprawie wyrazenia zgody na zawarcie przez Gmine Cewice
porozumienia w sprawie wspólnej realizacji zadania publicznego pn.:
"Wdrazanie lokalnej strategii rozwoju Dorzecza Slupi na lata 2009-2015"
przedstawila Pani Maria Franciszczak.

Nastepnie poproszono o wydanie opinii Komisje Budzetu i Rozwoju, w imieniu,
której opinie pozytywna przedstawil Pan Jan Klebba.

W zwiazku z tym, iz pytan nie bylo Przewodniczacy obrad odczytal uchwale
i poddal ja pod glosowanie.

Za podjeciem powyzszej uchwaly radni glosowali jednoglosnie (za-14).

Ad. 6.

Sekretarz Gminy omówil uchwale w sprawie sprzedazy nieruchomosci
polozonej w Maszewie Leborskim.

Komisja Infrastruktury Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony Srodowiska wydala
przy jednym glosie wstrzymujacym opinie pozytywna.

-

Radny Michal Grybisz zwrócil sie z zapytaniem, ze z tego, co wie to jeszcze
nadal obowiazuje umowa dzierzawy i czy pomimo tego mozna te dzialke
sprzedac?
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Radca prawny Wojciech Namiotko wyjasnil, ze pomimo tego, iz jest umowa
dzierzawy mozna sprzedac dzialke, rozwiazuje sie umowe za obustronnym
porozumieniem stron. Inne osoby równiez moga przystapic do przetargu.
Wykonuje sie wszystkie czynnosci techniczne, a potem pozostaje sprawa
pierwokupu.

Po udzielonych wyjasnieniach, Przewodniczacy Stanislaw Palubicki odczytal
uchwala i przeprowadzil procedure glosowania.

Rada Gminy za podjeciem uchwaly Nr XXXV/221/l0 glosowala nastepujaco:
- za - 13,
- przeciw - O,
- wstrzymalo sie - 1.

Ad. 7.

Przewodniczacy poszczególnych komisji stalych, jak równiez Przewodniczacy
Rady Gminy odczytali plany pracy na rok 2010.

Nastepnie zostala odczytana uchwala i poddana pod glosowanie.

Uchwala w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy Cewice oraz
planów pracy Komisji stalych Rady na rok 2010 zostala podjeta jednoglosnie
przez radnych.

Przewodniczacy Stanislaw Palubicki oglosil przerwe w obradach do godz. 14.00

Stan rady po przerwie - 14 radnych.

Ad. 8.

Protokól z przeprowadzonej kontroli w sprawie wydatków i stanu technicznego
dróg, chodników oraz oswietlenia ulicznego na terenie Gminy Cewice
poniesionych w 2008 roku zostaly odczytane przez Pania Marzene Krakowiak.
Nastepnie odczytala wnioski wypracowane przez Komisje Rewizyjna w wyniku
przeprowadzonej kontroli:

1. Na biezaco monitowac do Dyrekcji Dróg Wojewódzkich oraz Zarzadu Dróg
Powiatowych o wszystkich uszkodzeniach dróg na terenie gminy i ~gzekwowac
usuniecie powstalych uszkodzen.

2. Ze wzgledu na planowany remont dróg powiatowych w 2011 r.. zlozyc
wnioski i uwagi do Zarzadu Dróg Powiatowych w terminie nie pózniejszym jak
marzec 2010 r. oraz prowadzic negocjacje odnosnie wysokosci wkladu

-
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finansowego Gminy Cewice w planowany remont dróg powiatowych
polozonych na terenie gminy.

3. Podjac uchwale w sprawie nadania statusu drogi gminnej nastepujacym
odcinkom dróg Osiedla Na Skarpie w Siemirowicach: od krzyza do szkoly, od
szkoly do kiosku ruchu, od kiosku ruchu do klubu garnizonowego i od klubu do
przystanku PKS.

4. Przystapic do negocjacji oraz zawarcia porozumienia z Wojskowa Agencja
Mieszkaniowa w Gdyni w sprawie dróg na osiedlu w Siemirowicach, w taki
sposób, aby byla jasnosc, co do odpowiedzialnosci za ich utrzymanie.

5. Tam gdzie na odcinku jednej drogi wystepuja inni wspólwlasciciele, nalezy
podjac dzialania, aby doprowadzic do jednoznacznej odpowiedzialnosci za stan
drogi czy tez innego obiektu infrastruktury (np. mosty, wiadukty, przepusty).

6. Wprowadzic racjonalne dzialania w celu oszczedzania energii elektrycznej
zwiazane z oswietleniem ulicznym w poszczególnych miejscowosciach np.
wymiany wlaczników zmierzchowych na czasowe. Dokonywac sukcesywnej
wymiany oswietlenia energochlonnego na energooszczedne.

Przewodniczacy Rady odczytal pismo, które zostalo skierowane do wójta gminy
a do wiadomosci Rady od Wojskowej Agencji Mieszkaniowej Oddzial
Regionalny w Gdyni w sprawie usuniecia sniegu z dróg znajdujacych sie na
terenie osiedla w miej scowosci Siemirowice stanowiacych wlasnosc Gminy
Cewice.

Nastepnie Pan Stanislaw Palubicki otworzyl dyskusje oraz zwrócil sie do
Sekretarza Gminy o notowanie pytan i przekazanie ich wójtowi.

r
Radna Krystyna Jaloszynska - zwrócila sie z zapytaniem, czy zostaly
poczynione jakies kroki odnosnie przygotowania porozumienia, o którym byla
mowa na spotkaniu z WAM w dniu 08 grudnia 2009 r: Troche czasu minelo
i nic sie nie robi w tym kierunku. Nie ma co odbijac tej pileczki, nasze nie
nasze, zostala wyjasniona kwestia dróg osiedlowych i trzeba w koncu poczynic
jakies kroki.

Sekretarz Gminy oddal glos Panu Tadeuszowi Krawczyk. -
Pan Tadeusz Krawczyk - poinformowal, ze jesli chodzi o ustalenia poczynione
z WAM na spotkaniu to gmina zlecila odsniezanie drogi glównej, kióra zostala
ustalona na spotkaniu i obecnie jest odsniezana. W Siemirowicach drogi
odsnieza firma Rokitki. W tej chwili jest przygotowywane pismo
w porozumieniu z radca prawnym odnosnie ustosunkowania sie gminy do pisma
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WAM z dnia 19 stycznia 2010 r. w sprawie uprzatniecia sniegu z dróg
znajdujacych sie na terenie osiedla wSiemirowicach.

Radny Jan Klebba - co poczyniono w kierunku ugody, porozumienia z WAM?

Pan Tadeusz Krawczyk - poinformowal, iz nic nie zostalo zrobione poniewaz
wójt czeka na umocowania rady gminy w zwiazku z przeprowadzona kontrola
przez Komisje Rewizyjna.

Radny Jan Klebba - trzeba to wszystko przyspieszyc bo oni czekaj a i my
czekamy, a minelo juz póhora miesiaca od spotkania.

Radny Andrzej Teodoruk zabral glos jako mieszkaniec Siemirowic - stwierdzil,
iz dalej jest odbijana pileczka, ze strony gminy nic nie poczyniono do dnia
dzisiejszego, nie ma zadnej propozycji ze strony gminy, bo dzwonil do WAM
z zapytaniem czy cos otrzymali, jakas propozycje porozumienia z gminy. Jesli
chodzi o odsniezanie to drogi sa zle odsniezane, bezmyslnie, zasypywane sa
odsniezone chodniki, które odsnieza WAM. Gmina nic nie zrobila. Na spotkaniu
z WAM byly propozycje, dyrektor jest chetny do wspólpracy. WAM bardzo
pochlebnie wypowiada sie o tym spotkaniu. Gmina nic nie zrobila i nic nie robi
odnosnie Siemirowic.

Radny Jan Klebba - badzmy konsekwentni, pewne kroki zostaly poczynione na
spotkaniu. Trzeba zmobilizowac wójta, aby jak najszybciej sporzadzil
porozumieme.

Radny Stanislaw Palubicki - na tym spotkaniu, któremu przewodniczyl,
dyrektor WAM wyraznie powiedzial, ze ma srodki finansowe, tylko chodzi, aby
uregulowac to prawnie. Chce, aby Gmina Cewice ustanowila sluzebnosc dla
WAM, oni nie chca od nas srodków finansowych. Chodzi przede wszystkim
o uregulowania prawne.

Radny Jan Klebba - przeciez na sporzadzenie tego dokumentu nie trzeba nie
wiadomo ile czasu, wystarczy 2-3 dni i dokument jest sporzadzony przy udziale
radców prawnych.

Radny Janusz Czerwinski - poinformowal, iz Zespól Kontrolny Komisji
Rewizyjnej w zwiazku z prowadzona kontrola i po spotkaniu z WAM, nakreslil
punkty i przekazal wójtowi celem opracowania porozumienia z WAM.
Zespolowi chodzilo oto, aby skonsultowac to z radca prawnym, bo komisja nie
ma takich kompetencji. Jesli chodzi o odsniezanie tego odcinka to nie jest on
wart szarpaniny.
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Sekretarz Gminy - wyjasnil, ze wszyscy wiemy w jaki sposób agencja zrzekla
sie dróg , a poza tym WAM wiedzialo, ze bedzie mialo do odsniezania drogi
i powinno to zaplanowac.

Radny Stanislaw Palubicki - gdy sporzadzono akt notarialny, nic nie zrobilismy,
gdy go otrzymalismy, nie odwolalismy sie od tego, nie wszczeto zadnych
dzialan i w kazdym sadzie mamy przegrane.

Radca Wojciech Namiotko - stwierdzil, ze juz wczesniej tlumaczyl odnosnie
aktu notarialnego. Nie wierzy w dobra wole dyrektora, bo zawsze cos wymysla,
tak jak to jest w przypadku lokali mieszkalnych. Jesli chodzi o porozumienie to
taki dokument zostanie sporzadzony.

Radny Stanislaw Palubicki - trzeba przygotowac dokument poniewaz on jako
inicjator tego spotkania wychodzi na niepówaznego. Nie mozna z góry zakladac,
ze nic z tego nie bedzie, najpierw cos zróbmy w tym kierunku i wtedy ocenimy.

Radny Janusz Czerwinski - nie mozna od razu zakladac, ze nic z tego nie
bedzie, ze sie z nimi nie dogadamy, trzeba spróbowac. Jezeli my sie nie
dogadamy z WAM, to bedziemy mieli pewnosc, iz zrobilismy wszystko co
mozna, a wtedy to mieszkancy beda walczyc. Jesli chodzi o wypowiedz
Sekretarza, to nie WAM powinno zaplanowac odsniezanie dróg, lecz my bo jak
wynika z dokumentów, drogi zostaly nam przekazane w 2006 roku.

Radny Jan Klebba - jak na razie to my jestesmy winni, bo jak do tej pory to nic
nie zrobilismy.

Sekretarz Gminy - stwierdzil, ze juz rozumiemy pismo WAM, które wplynelo.
r

Radna Anna Kubica - po pismie WAM mozna wnioskowac, ze przez ponad
miesiac gmina nic nie zrobila odnosnie dróg wewnetrznych na osiedlu,
w których ludzie brna po kolana."

Pan Tadeusz Krawczyk - pan dyrektor WAM na spotkaniu mówil, ze ma
pieniadze na drogi, lecz od razu wnioskuje o ulgi podatkowe. Jesli tak lagodnie
te wszystkie drogi przejmiemy to latem bedziemy mówili o lataniu dróg. -
Radny Stanislaw Palubicki - oczekuje, ze to ma byc zrobione co mialo byc
zrobione juz dawno. Ma byc sporzadzone porozumienie i wyslane' do WAM.
Dlaczego tak ciezko zrozumiec, ze te drogi na osiedlu w Siemirowicach sa
nasze, nawet jak pójdziemy do sadu to mamy sprawe przegrana.
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Radny Bernard Gosz - wyjdzmy z twarza z tego, zróbmy to co mialo byc
zrobione, co zostalo zalozone. Zróbmy to w ciagu 2 dni i moze sie dogadamy
a nie sadzic sie.

Radny Wieslaw Dolinski - sporzadzajac protokól z kontroli delikatnie
i obiektywnie zasiegalismy opinii. Siemirowice sa miejscowoscia gminy tak jak
inne. Ta gra z WAM ciagnie sie od 2006 r. i tu nalezalo sie spodziewac tego
dzialania. Zapoznalismy sie z dokumentacja podczas kontroli. Sa to nasi
mieszkancy, gdyby to sie dzialo w innej miejscowosci, to tak samo bysmy
postapili. Nastepnie zwrócil sie do radców prawnych, aby staneli na wysokosci
zadania, jesli uwazaja, ze my mamy racje to niech WAM nam placi. Jesli nie to
musimy sie z tym pogodzic. Jezeli WAM blefowal to musi to wynikac
z dokumentów, a nie z góry zakladac, ze nic z tego nie bedzie. Dlatego trzeba
sporzadzic jak najszybciej dokument i go wyslac do WAM.

Przewodniczacy Stanislaw Palubicki zwrócil sie do Sekretarza Gminy, aby
przekazal wójtowi, ze ma przygotowac dokument.

Sekretarz Gminy poinformowal, ze przekaze informacje wójtowi w spraWie
przygotowania dokumentacj i.

Pan Tadeusz Krawczyk - stwierdzil, ze aby przekazac WAM drogi w sluzebnosc
to musi byc podzial geodezyjny.

Radca Wojciech Namiotko - mysli, ze propozycja zostanie wyslana, a podzialy
to sa sprawy techniczne.

Pan Jerzy Banka - Przewodniczacy Zarzadu Osiedla Na Skarpie
wSiemirowicach - wyjasnil, ze od 3 lat pelni funkcje przewodniczacego i od
tego czasu zajmuje sie sprawa dróg na osiedlu w Siemirowicach. Koresponduje
z wójtem, z WAM, jezdzi do WAM. Dyrektor WAM mówi, ze to dzialka
gminna, wójt ze to dzialka WAM. Czy to wina mieszkanców, ze WAM
wykorzystal ten przepis, który obowiazywal tylko 3 miesiace. Mieszkancy
w pierwszej kolejnosci przeklinaja WAM, a potem gmine. Na spotkaniu bylo
sprecyzowane, co by nalezalo do obowiazków WAM a co do gminy. Na
spotkaniu radca prawny powiedzial, ze sprawe mamy przegrana. Nie mozna
z góry zakladac, ze WAM powie nie. Jako przewodniczacy Zarzadu Osiedla
staram sie integrowac mieszkanców. Jak panstwo zauwazyli w tym roku po raz
pierwszy bralismy udzial w turnieju solectw, ale obecnie naprawde jest bardzo
ciezko. Mam mnóstwo telefonów odnosnie odsniezania. Sam z diety zaplacilem
80 zl. za odsniezanie ulicy bo nikt nie chcial odsniezyc, a mieszkancy
wydzwaniali do mnie, a chodniki odsnieza WAM. Dzwonie do WAM, co
z odsniezaniem, a WAM ciagle czeka na porozumienie z gminy.

-
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W dniu 17 lutego br. mam spotkanie z mieszkancami i co mam im powiedziec,
prosze mi powiedziec? Jesli tak bedziemy postepowac to WAM naprawde
sprawe odda do sadu. WAM ma takich prawników, ze wygraja. Nawiazujac do
rozmowy Pana Krawczyka, w której mówil o lecie, mieszkancy sami
przychodza do mnie i mówia niech gmina da material to sami polatamy dziury,
mieszkancy chca robic. Nie patrzmy, ze to Siemirowice, to mieszkancy gminy
jak pozostali. Odnosnie przekazania dróg zasiegalem opinii prawnych, pisalem
na forum internetowym i juz nic nie da sie z tym zrobic. Od rana mam telefony
od mieszkanców, co z odsniezaniem. W badz razie dyrektor WAM caly czas
czeka na dokumenty z gminy.

Soltys Jan Itrych - jesli chodzi o latanie dziur, robia to byle jak, na piasek lataja
zamiast najpierw wyczyscic. Droga od sklepu do góry w Maszewie jest
w tragicznym stanie, to co podpisuje pan Krawczyk jest nieprawda.

Pan Tadeusz Krawczyk - droge ta naprawiala firma z Glówczyc, zrobili to bez
naszej wiedzy, bez naszego zlecenia, nikt za to nie zaplacil.

Soltys Jan Itrych - wzywal Pana Krawczyka, zeby zobaczyl jak to jest zrobione.
Wystawil ocene negatywna Panu Krawczyk.

Radny Michal Grybisz - w Unieszynie dwie starsze panie maja zamarznieta
wode w mieszkaniach, same sobie z tym nie poradza.

Pan Tadeusz Krawczyk - byly to wodociagi nadlesnictwa, które zostaly
przekazane mieszkancom, a ludzie nic z tym nie robili, a gmina im pomagala
pomimo tego, ze sa to przylacza osób prywatnych. Nie sa to przylacza gminne.
Ludzie maja rury polozone 50-60 cm pod ziemia i teraz jak przyszly mrozy to

r woda im zamarza.

Radny Stanislaw Palubicki - interesowal sie to sprawa i prawda jest taka, ze
przy takich mrozach nic sie nie da zrobic, tym osobom ma byc zapewniony
dowóz 2-3 razy w tygodniu.

Pan Tadeusz Krawczyk - gmina interweniowala, aby sasiedzi pomogli i doniesli
wode tym paniom. -
Radny Michal Grybisz - byly przywiezione kregi i mialy byc zalozone
wodomierze.

Przewodniczacy Rady zamknal dyskusje i zwrócil sie do radnych, kto jest za
przyjeciem protokolu wraz z wnioskami?

9



Rada Gminy protokól oraz wnioski z przeprowadzonej kontroli w sprawie
wydatków i stanu technicznego dróg, chodników oraz oswietlenia ulicznego na
terenie Gminy Cewice poniesionych w 2008 przyjela jednoglosnie.

Ad. 9.

Pan Tadeusz Krawczyk poinformowal, ze kontaktowal sie z Zarzadem Dróg
Wojewódzkich oraz Zarzadem Dróg Powiatowych, wiedza o przejezdnosci
dróg, warunki sa trudne.

Radny Michal Grybisz - dlaczego przejeto od powiatu droge na Unieszyniec
nie wyremontowana, powiat mial ja wyremontowac i wtedy miala byc
przekazana.

Pan Tadeusz Krawczyk - to wczesniej byla nasza droga, powiat tam polozyl
asfalt, fakt, ze byle jak.

Radny Bernard Gosz - woda w Unieszynie u Panstwa Socha.

Pan Tadeusz Krawczyk - wie o tym problemie, ci panstwo sa podlaczeni przed
przepompownia i wtedy spada cisnienie.

Soltys Anna Walkusz - jak pójdzie woda do Bukowiny czy bedzie wieksze
cisnienie, bo nowe wybudowane domy, jak my odkrecimy to oni u góry nic
maja wody.

Radna Mariola Szyca - w zwiazku z prowadzonymi remontami na
hydroforniach, czy jak zabraknie pradu bedzie mozna podlaczyc agregaty?

Pan Tadeusz Krawczyk - nasze hydrofornie nie sa dostosowane, a remonty
które przeprowadzamy nie obejmuja tego, a poza tym nie mamy agregatu
o takiej mocy. Mamy zaplanowany zakup agregatu. Te remonty, które robimy to
jest remont budynku, powoli sukcesywnie sa robione, przygotowywane, aby
mozna bylo podlaczyc agregat.

,

Ad. 10. -
W zwiazku z tym, iz przygotowany porzadek na dzisiejsza sesje zostal
wyczerpany, Przewodniczacy Stanislaw Palubicki zamknal obrady Rady Gminy
Cewice o godz. 15.30.

Protokólowala:

Mar~akOWiak

CYRADY
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